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Linna Golf 20-vuotisjuhlavuosi
Intohimoprojekti, joka 
herätti unelmat eloon
Kun Tim Lobb, austra-
lialainen golfarkkitehti, 
sai tehtäväkseen suun-
nitella uuden golfkentän 
Hämeenlinnaan, hän ei 
vielä tiennyt, että projekti 
muuttaisi hänen uransa 
suunnan. Linna Golfista 
tuli hänen ensimmäinen 
suomalainen kenttähank-
keensa, ja se toimi lähtö-
laukauksena monille mer-
kittäville kansainvälisille 
saavutuksille. Hänen vi-
sionsa ja intohimonsa 
muovasivat Linna Golfista 
kentän, jonka suunnittelua 
ylistetään vielä tänäkin 
päivänä.

Harmoniaa ja  
historiaa yhdistäen
Linna Golf rakennettiin 
alusta asti kansainväli-
selle huipputasolle, mutta 
sen tuli samalla istua sau-
mattomasti Vanajanlinnan 
historialliseen ympäris-
töön. Alueen luonnonkau-
neus, metsäiset kukkulat 
ja perinteikäs miljöö yh-
distyivät ainutlaatuiseksi 
golfkokemukseksi. Laa-
dukkaat harjoitusalueet ja 
klubitalon yhteys kenttään 
muodostivat perustan me-
nestyksekkäälle kokonai-
suudelle.

Innovaation voima
Linna Golfissa järjestet-
tiin myös ainutlaatuinen 
Suunnittele reikä -kilpailu 
yhteistyössä GolfWorld 
-lehden kanssa. Kilpailu 
keräsi satoja ehdotuksia 
ympäri maailmaa – aina 
Australiasta ja Uudes-
ta-Seelannista Yhdysval-
toihin. Voittajaksi valittiin 
eteläafrikkalainen Dave 
Sampson, jonka suunnit-
telema 15. väylä toteutet-
tiin sellaisenaan. Tämä kil-
pailu nosti Linna Golfin 
kansainväliseen tietoisuu-
teen ja antoi Sampsonille 
uraponnahduksen – hän 
on sittemmin suunnitellut 
muun muassa Rooman 
Ryder Cup -kentän Marco 
Simonen.

Kenttä, jota  
rakastetaan  
ympäri maailman
Linna Golfin kenttä avat-
tiin täysimittaisena 1. elo-

kuuta 2005, ja se nousi 
heti Pohjoismaiden arvos-
tetuimpien golfkohteiden 
joukkoon. Kenttä on val-
loittanut pelaajien sydämiä 
ympäri maailman – se on 
paikka, jossa luonnonlä-
heisyys, huolella toteutettu 
design ja aito huolenpito 
yhdistyvät unohtumatto-
maksi kokemukseksi.

Yhdessä  
kohti tulevaa
20-vuotisjuhlavuoden kun- 
niaksi juhlimme yhteisöä, 
jonka osakkaat ja pelaajat 
ovat rakentaneet yhdessä. 
Jokainen pelaaja pääsee 
vaikuttamaan siihen, 
mihin suuntaan toimintaa 
kehitetään. Yhdessä mää-
rittelemme Linna Golfin 
suunnan seuraaville 20 
vuodelle – yhteisöksi, joka 
kasvaa ja uudistuu, mutta 
pysyy aina lämpimänä ja 
avoimena kaikille.

Linna Golfin juhla-
vuoden kunniaksi brän-

diin ja visuaalisuuteen on 
palautettu alkuperäisiä 
elementtejä. Juhlavuoden 
päävärinä on vihreä, jonka 
rinnalle nostetaan kulta. 
Tämä ilme näkyy muun 
muassa pro shopin logo-
tuotteissa, tuloskortissa ja 
väyläoppaassa, nettisivuilla 
ja sosiaalisessa mediassa.

Juhlavuotta juhlistetaan 
monin tavoin kauden ai-
kana:
•  Juhlavuoden 20-vuoti-

sillallinen, jossa palki-
taan Linna Golfin ensim-
mäiset kunniajäsenet.

•  Linna Golfin 20-vuotis-
juhlakilpailu.

•  Erikoistarjous 20-vuo-
tiaille golfareille: Kaikki 
vuonna 2005 syntyneet 
ovat tervetulleita pelaa-
maan Linna Golfissa pyö-
reään 20 euron juhlahin-
taan.

Juhlavuoden tapahtu-
mien tarkemmat ajan-

kohdat ilmoitetaan kevään 
mittaan nettisivuillamme, 
uutiskirjeissä sekä sosiaa-
lisen median kanavissa. 
Ota Linna Golf seurantaan 
somessa @linnagolf!

Kehitystyö ja  
vastuullisuus
Linna Golf on ollut jo ra-
kentamisestaan lähtien 
suomalaisen golfkenttä-
suunnittelun ja -hoidon 
mittari, ja laadun yl-
läpitäminen vaatii jat-
kuvaa kehitystä. European 
Tour Destinations -jäse-
nyys on tukenut tätä ke-
hitystä tuomalla muka-
naan kansainvälisen audi-
toinnin sekä palveluiden 
arvioinnin. Kilpailukyvyn 
säilyttäminen edellyttää 
kentän, palveluiden ja 
oheispalveluiden jatkuvaa 
kehittämistä.

Viimeisen puolentoista 
vuoden aikana Linna Gol-
fissa on tehty merkittäviä 
parannuksia kentän kun-

toon ja ekologisuuteen. 
Uuden kenttämestarin, 
Risto Tidenbergin, joh-
dolla kastelua on vähen-
netty huomattavasti, mikä 
on tehnyt greeneistä napa-
kampia ja säästänyt myös 
työvoimakuluja. Veden-
kulutus on laskenut 30 %, 
lannoitteiden käyttöä on 
pienennetty samassa suh-
teessa, ja viheriöiden leik-
kuujäte on vähentynyt 80 
%. Tämä ei vain säästä re-
sursseja, vaan myös pa-
rantaa pelikokemusta.

Kentän alkuperäistä 
layoutia on palautettu kar-
simalla puustoa, ja Picca-
dilly-aukio on saanut tule-
valle juhlakaudelle uudet 
istutusalueet puutarhuri 
Jutta Koivun johdolla.

Kenttämestari Risto Ti-
denberg kertoo, että talveh-
timinen on onnistunut erin-
omaisesti. Jo helmikuun lo-
pulla lähes kaikki greenit 
putsattiin lumesta, ja suurin 
osa niistä olivat myös jäästä 

vapaina. Suurimmat ken-
tänhoidolliset toimenpiteet 
keväällä ovat tiestöt, bunk-
kerit, ojien reunat ja tee-
paikat. Viime kaudella pe-
rustettiin kukkaketoalueita 
lähes 5000 neliön verran. 
Tulevana kesänä määrää 
on tarkoitus lisätä entises-
tään, muun muassa väylän 
15 lammen rantaan.

Erityisesti näin juhla-
kaudella haluamme pa-
nostaa myös klubitalon ja 
harjoitusalueiden kehittä-
miseen. Uusi bägivarasto 
osakkaille avautuu kauden 
kynnyksellä, ja pitkään 
odotetun rangen lyöntika-
toksen rakentamista jatke-
taan keväällä. Tavoitteena 
on tarjota huippuluokan 
pelikokemuksia nyt ja tule-
vaisuudessa – vastuullisesti 
ja laadusta tinkimättä.

Linna Golf isännöi 
Euroopan amatööri-
mestaruuskilpailuja 
2026
Linna Golf ja Suomen Gol-
fliitto on valittu vuoden 
2026 Euroopan amatööri-
mestaruuskilpailujen isän-
niksi. Linna Golf on toi-
minut samaisen kilpailun 
isäntänä myös vuonna 
2010.

Tulevana kesänä Ruotsin 
Vasatorps Golf Clubilla pe-
lattava Euroopan amatöö-
rimestaruuskilpailu tar-
joaa voittajalle kutsun The 
Openiin. Suurturnaukseen 
pääsemisen mahdollisuus 
houkuttelee kisoihin jat-
kuvasti Euroopan ja maa-
ilman parhaimpia amatöö-
ripelaajia.

Turnaus on yksi maa-
ilman arvostetuimmista 
amatööritason lyöntipe-
likilpailuista, ja sen osal-
listujalista on vaikut-
tava. Muun muassa Rory 
McIlroy, Viktor Hovland, 
Tommy Fleetwood, Lu-
dvig Åberg, Sergio Garcia 
ja Paul Casey ovat joko 
voittaneet kilpailun tai si-
joittuneet sen kärkisijoille.

Vuonna 2026 Linna Gol-
filla nähdään 144 maa-
ilman huippuamatööriä 
kilpailemassa Euroopan 
mestaruudesta ja paikasta 
The Openissa. Kilpailu pe-
lataan 24.–27. kesäkuuta.

Vuoden 2002 ”Design a Hole” -kilpailun voittaja, David Sampson, pääsi toteuttamaan unelmansa suun-
nittelemalla Linna Golfin 15. väylän. Tim Lobbin johdolla Sampsonin visio heräsi eloon, ja väylä sulautuu 
täydellisesti osaksi huipputason kenttää.
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Sähköauton 
lataus kotona?

Selvitä helposti sähköauton latauslaskurilla riittääkö kotisi 
sähköliittymän kapasiteetti sähköauton lataukseen. 

Ota sähköliittymästä mittaa, 
riittääkö kapasiteetti

Ennen sähköauton latauslaitteen hankintaa kannattaa 
selvittää riittääkö kotisi tai muun kiinteistösi sähköliit-
tymän kapasiteetti sähköauton lataukseen. Palvelumme 
näyttää sähköliittymäsi vapaan kapasiteetin ja laskee 
puolestasi, minkä tehoiselle latauslaitteelle kapasiteet-

tia riittää. Laskuri kertoo myös, mitä muutoksia voidaan 
tarvita. Sähköauton latauslaskuri on käytettävissä säh-
köverkkoalueemme asiakkaille Elenia Aina -palvelussa. 
Laskuria voivat käyttää kotitaloudet, joiden sähköliitty-
mässä on yksi käyttöpaikka.

Elämää sähköistämässä

elenia.fi/sähköautoilu

NYT 
UUTTA
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Pesäpallo kasvatti Essin 
urheilun pariin
Esa ”Essi” Honkalehto In-
nostui urheilusta alle kou-
luikäisenä. ”Seuratoimin-
taan lähdin kahdeksan-
vuotiaana pesäpallon ja 
yleisurheilun kautta. Pari 
vuotta myöhemmin mu-
kaan tuli jääkiekko. Se 
sujui kohtuullisesti poi-
kien maajoukkue-ehdok-
kaiden leirille asti. Pesä-
pallossa Hyvinkään Tahko 
oli juuri noussut ylimmälle 
sarjatasolle ja se veti meitä 
puoleensa. Pärjäsimme tei-
ni-iässä myös valtakun-
nallisesti, joten lajivalinta 
alkoi nuorten Itä-Län-
si-otteluiden jälkeen olla 
selvä. Nousin 17-vuoti-
aana Tahkon mestaruus-
sarjajoukkueeseen, jota 
edustin 13 kautta ja pe-
lasin liki 400 peliä. Muu-
tama arvo-ottelukin tuli 
pelattua. Pesäpallo kasvatti 
minut urheilun pariin ja se 
on ollut elämässäni tärkeä 
asia myös ammatillisesti”, 
kertoo Essi.

Monipuolista  
urheilujohtamista
”Valmistuin Jyväskylän 
yliopiston Liikunnalta 80-
luvun lopussa. 35-vuoti-
seen työuraani on sitten 
mahtunut seuratoimintaa 
(Hyvinkään Tahko), liit-
totason työtä (pesäpallo, 
yleisurheilu), arvokisojen 
järjestämistä (yleisur-
heilun EM2012) ja ammat-
tilaisjääkiekon johtamista 
(Ilves).  Työ ja vapaa-aika 
ovat aina sekoittuneet, 
joten siinä mielessä golf-
toimialaankin oli aika 
helppoa sopeutua.”

Golfia Essi kokeili 
Tahkon joukkueen kanssa 
Aulangolla kesällä 1983. 
”Lajiin tutustuin enemmän 
Liikunnan kesäkurssilla. 
Omat mailat ostin 1988. 
Pesisuran aikana golf jäi 
aika vähiin mutta aloitin 
sen kunnolla, kun sain 
houkuteltua vaimoni Sarin 
mukaan 1990-luvun lo-
pussa. Golfista tuli per-
heemme yhteinen har-
rastus, kun poikamme 
Henrik innostui lajista kil-
patasolle asti. Osallistuin 
Hyvinkäällä myös aktii-
visesti seuratoimintaan 
ja perustin kilpapelaajien 
tiimin sekä toimin muu-
taman vuoden golfseuran 

puheenjohtajana. ”
Nykyään hän yrittää 

pelata joka viikko. Työ-
rytmi on niin tiivis, että 
työpäivän jälkeen hän 
kaipaa enemmän fyysistä 
liikuntaa, joka tuulettaa 
myös yläpäätä. ”Lyön ny-
kyään palloa paremmin 
kuin vuosikymmen sitten, 
mutta vähäisen pelaa-
misen vuoksi tuloksen-
teko on haasteellista. On-
neksi elanto ei ole siitä 
kiinni.” 

Millä mielin ja  
suunnitelmin  
Linnagolfiin? 
Petri Keskitalo oli kuullut 
Essin olevan vapaana Il-
veksen omistajanvaih-

doksen vuoksi. ”Tulinkin 
Linna Golfiin auttamaan 
European Senior Tourin 
valmisteluissa talvella 
2017. Tutustuin arvosta-
maani paikkaan ja näin, 
miten huippukenttää pyö-
ritetään. Kun Petri ilmoitti 
toukokuussa lähdöstään 
muihin hommiin, pyy-
dettiin minua jatkamaan 
hänen työtään.”

Linna Golfissa tavoit-
teena oli ennen kaikkea 
tervehdyttää taloutta. 
”Syksyllä 2018 teimme 
selkeän strategian ja seu-
raavan vuonna golfyhtiö 
pyöri jo positiivisella kas-
salla. Strategiaa on sen 
jälkeen reivattu parikin 
kertaa toimintaympä-

ristön muutosten vuoksi. 
Jos pitää nostaa yksi asia 
Linna Golfin talouden ke-
hittymisen taustalle, on se 
ehdottomasti oikean stra-
tegian löytyminen. Se toi 
arkeenkin luottoa, kun sai 
nojaa päivittäisiin päätök-
siin.”

”Olemme pystyneet ke-
hittämään myyntiä ja op-
timoimaan kulut, mutta 
meillä on vielä paljon teke-
mistä, ennen kuin voimme 
verrata itseämme Eu-
roopan huippukenttiin ja 
-resortteihin. Kentänhoito 
on verrattavissa parhai-
siin kenttiin, mutta ympä-
röivien alueiden viimeiste-
lyyn tarvitsemme vielä li-
säresursseja. Toiveena on 

golfkentän sisällä olevan 
maa-alueen rakennutta-
mishankkeen onnistu-
minen. Se toisi golfyhti-
önkin toimintaan kaivat-
tuja resursseja ja alueelle 
uutta säpinää. ”

Mikä on ollut  
työssäsi parasta ja 
mikä haastavinta?
Linna Golfin alueella val-
litsee rauhoittava ilmapiiri, 
jonka koen parhaiten ke-
säaamuisin. Manner-Eu-
roopan maisemaa muis-
tuttava punatiilipihapiiri 
yhdistettynä upean golf-
kentän vihreyteen luo aina 
mielenrauhaa, jota moni 
asiakkaammekin tulee 
meiltä hakemaan. Työs-

säni on ollut ehkä hie-
nointa nähdä kierroksen 
jälkeen hymyilevät asiak-
kaat poistumassa autoil-
leen. Silloin tiedän, että 
olemme tiimimme kanssa 
tehneet jotain oikein ja 
vastanneet lupaukseemme 
Suomen parhaista golfelä-
myksistä.

Haastavinta on ollut ta-
louden kanssa. Korona toi 
mukanaan sellaista epä-
varmuutta, josta selviyty-
minen vaati todella luovia 
ratkaisuja. Koska pelaava 
osakaskaartimme on pieni, 
meidän pitää joka kausi 
hakea markkinoilta yli 70 
% liikevaihdosta, mikä on 
ollut kovan työn takana. 
Koko ajan meiltä kuitenkin 
odotetaan huippulaatua 
sekä kentän että palvelun 
osalta, joten resurssien on 
oltava riittävät pystyäk-
semme vastaamaan näihin 
odotuksiin.

Mitkä ovat  
seuraavat  
tavoitteesi?
Yritän koko ajan pysyä 
ajan hermolla esimerkiksi 
digitalisaatiossa ja tekoä-
lyssä. Onneksi nuorekas 
tiimimme pystyy autta-
maan minua. Espanjaa 
olen opiskellut vaimoni in-
noittamana päivittäin jo yli 
vuoden ja huomannut sen 
aktivoivan aivoja aivan uu-
della tavalla. Toivottavasti 
jonain päivänä pääsisi sitä 
käyttämään.

”Liikunta on minulle 
hyvin tärkeää ja käytän-
nössä päivittäistä sekä fyy-
sisen, henkisen että sosiaa-
lisen terveyden kannalta. 
Tässä iässä jo fyysisten 
ominaisuuksien ylläpitä-
minen vaatii kovaa työtä 
puhumattakaan, että halu-
aisi kehittyä. Kirkkaimmat 
mitalit on jo jaettu, mutta 
yritys on silti kovaa!”, to-
teaa pian tasavuosia täyt-
tävä Essi.

Essi haluaisi nähdä 
Linna Golfin kentän sisälle 
rakentuvan uuden asui-
nalueen, mikä toisi aivan 
uusia mahdollisuuksia 
myös golfyhtiölle. ”Koko 
Vanajanlinnan alueen re-
sortkäsite saisi silloin aivan 
uuden ulottuvuuden ja 
avaisi myös töissä uusia 
positiivisia haasteita.”

 Esa ”Essi” Honkalehto – urheilujohtamisen moniosaaja. Pesäpallokentiltä johtotehtäviin ja golfmaailmaan 
– Esa Honkalehdon ura on kulkenut lajirajojen yli.
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Tim Lobb: Linna Golf tulee aina 
olemaan minulle tärkeä projekti

”Linna Golf-projektin jäl-
keen jätin European Golf 
Designin ja perustin Lobb 
& Partners suunnittelu-
toimiston. Olen toiminut 
sittemmin puheenjohta-
jana European Golf Course 
Architects -instituutissa 
sekä jäsenenä American 
Golf Course Architects ja 
Australian Golf Course 
Architects -yhdistyksissä.” 
¨

Haasteita ja  
mahdollisuuksia
 ” Vuosina 1999 ja 2000 tu-
tustuin useiden käyntieni 
aikana Vanajan Linnan 
tarjoamaan fantastiseen 
ja laajaan maa-alueeseen.  
Kaunis maasto oli topo-
grafialtaan sellainen, että 
se tarjosi paljon haas-
teita mutta myös mah-
dollisuuksia. Halusimme 
käyttää vanhaa navettaa 
klubirakennuksena. Siitä 
tuli kenttäsuunnitelman 
lähtö- ja päätepiste. Maa-
pohja oli melko kapea ra-
kennuksesta alkaen ja 
maantie sekä linna aset-
tivat kentälle rajoitukset. 
Tien ja rannan väliin jäi 
kapea maa-alue eikä siihen 
mahtunut kuin yksi väylä.”   

Kansainvälisissä kilpai-
luissa kenttä pelataan al-
kuperäisessä järjestyk-
sessä. Muuten se pelataan 
käytännön syistä eri lailla.  
Väylien perään on laitettu 
suluissa käytössä oleva nu-
mero.  

”Halusimme klubitalon 
yhteyteen myös hyvät har-
joitusalueet. Siltä pohjalta 
väylät 1, 9 (18), 10 ja 18 
(9) sekä harjoitusalueet al-
koivat muotoutua suun-
nitteluvaiheen alussa. Kä-
velleessäni kenttäalueella 
hahmottelin väylät 5, 6 ja 
7 niin ikään alkuvaiheessa. 
Usein kenttää suunnitel-
taessa löydämme väyliä, 
joiden pohjalle kenttäpala-
peli alkaa rakentua. Väylät 
2, 3 ja 4 muotoutuivat pian 
metsäisille kukkuloille ja 
harjanteille. Etuysin muoto 
oli löytymässä.  

Takaysi oli peltoa eikä 

puita tarvinnut juurikaan 
poistaa. 15. greenin ja 17 
(8). teepaikan sijoitus sel-
visi mutta 16., parkolmos-
väylä, oli melko tiukka rei-
tittää. Onnistuihan sekin 
ihan hyvin. Olin koko ajan 
huolissani siitä, miten ylä-
mäkeen pelattava haastava 
par nelonen 17 (8).  väylä, 
muotoillaan niin, että 
greeni näkyy hyvin kak-
koslyönnille.  18. (9) väylän 
teeboxit sijoitettiin huolella 
kalliorinteen viereen, puita 
poistamalla. Hieno vii-
meinen väylä kohti klubi-
taloa.”

”Koko suunnittelun ajan 
tehtiin läheistä yhteis-
työtä ympäristöjärjestöjen 
ja muiden hallintoelinten 
kanssa varmistaen, että 
lopputulos on todellinen 
aarre koko seutukunnalle.” 
kertoo Tim Lobb.

Suunnittele  
reikä -kilpailu
”Järjestimme ”Suunnit-
tele reikä” -kilpailun Gol-
fWorld -lehden kanssa. 
Saimme satoja ehdotuksia 

ympäri maailman. Valit-
simme kohteeksi uuden 
15. väylän, jonka nuori ete-
läafrikkalainen golfarkki-
tehti Dave Sampson piirsi. 
Hänellä oli todellinen palo 
kenttäsuunnitteluun. Pal-
kintona oli toteuttaa suun-
nitelma ja matkustaa kans-
sani Suomeen seuraamaan 
väylän lopullista muotou-
tumista.

Oli hienoa tavata Dave 
ja nähdä valmis väylä. Siitä 
asti olemme olleet Daven 
kanssa läheisiä ystäviä. 
Hänen uransa golfarkki-
tehtina on kukoistanut kil-
pailun jälkeen ja hän sai 
työpaikana European Golf 
Design -yrityksessä. Hän 
on toiminut pääsuunnit-

telijana useissa golfkoh-
teissa ml. Ryder Cup kenttä 
Marco Simone Roomassa. 
Kiitokset Linna Golfille 
Daven löytymisestä!”

”Projekti oli uskomaton 
paitsi olosuhteiden niin 
myös ihmisten suhteen. 
Mika Walkamo ja Pekka 
Vihma osoittivat usko-
matonta kunnianhimoa, 
joten saatoimme luoda 
maailmanluokan golfko-
kemuksen heidän tiluksil-
leen. He tukivat hanketta 
kaikin mahdollisin tavoin. 
Johtoryhmässä oli alusta 
alkaen Petri Peltoniemi ja 
Anssi Kankkonen. Myös 
he jakoivat saman into-
himon. Tiimimme toimi 
erinomaisesti ja nautin 

työstä ja henkilökohtaisista 
suhteista tosi paljon. Olen 
onnellinen, että olemme 
säilyneet hyvinä ystävinä.”

”Olen ylpeä kentän lop-
putuloksesta. Projekti 
suunniteltiin ja toteutet-
tiin hyvin huolellisesti. 
Ensin oli visio, jonka poh-
jalta kenttä suunniteltiin 
ja sitten se vietiin lopulli-
seen toteutukseen.  Työ-
ryhmä oli korkeatasoinen 
ja Linna Golf säilyy aina 
korkean tason kenttänä 
sekä jäsenille että vieraille. 
Olen ylpeä siitä, että olen 
vieläkin yhteydessä mo-
nien tekijöiden kanssa ja 
rakastan sitä, että voin pe-
lata kentän aina halutes-
sani.”

Suomalainen  
ruoka
Hänelle on jäänyt erityi-
sesti mieleen Vanajan-
linnan keittiö. Se oli hänen 
ensikosketuksensa poh-
joismaiseen keittiöön. 
”Keittiömestari Mika Jo-
kela piti huolen ruokki-
misestani ja kertoi ruuista 

ja niiden valmistuksesta. 
Meillä oli hienoja hetkiä 
tiimin kanssa myös sau-
nassa pitkän työpäivän jäl-
keen. Tunsin itseni lämpi-
mästi tervetulleeksi koko 
yhteisöön.”

Silloinen keittiöpääl-
likkö Mika Jokela kuittaa: 
”Tim Lobb on kiinnostava 
persoona. Hän on suunni-
tellut hienoja kenttiä ym-
päri maailmaa. Niiden ym-
pärillä olevat resortit ovat 
huippuluokkaa ja totta kai 
myös ravintolapalvelut. 
Hän onkin nauttinut usko-
mattoman paljon eri pal-
velukokemuksista. Timin 
kanssa pelattiin joskus ju-
hannuspäivänä kierros. 
Sen aikana ehtii jutella mo-
nesta asiasta ja kuunnella 
hänen näkemyksiään. Voi 
myös avata omia ajatuk-
siaan ja näin yllättävän 
monta eri kulttuurista tu-
levaa asiaa löytää yhteisen 
sävelen ja ahaa-elämyksiä 
syntyy. Ehkä tämän takia 
Tim muistaa minut ja ra-
vintolamme palvelun sekä 
tarjonnan.”

“Olin innoissani aloittamaan, kun toimitusjohtaja Jeremy Slessor pyysi minua uuden Hämeenlinnaan 
rakennettavan kentän suunnittelijaksi.  Siitä tuli ensimmäinen visiittini Suomeen.”, kertoo Tim Lobb. Hän 
syntyi Australiassa ja muutettuaan Lontooseen aloitti työskentelyn European Golf Design -toimistossa, 
joka valittiin Linna Golf-kentän suunnittelijaksi.

Linna Golf tulee aina  
olemaan minulle tärkeä projekti.  
Onnittelut 20-vuotisjuhlalle  
ja menestystä seuraavalle  
20 vuodelle!
Tim Lobb

”

Kuvassa Jeremy Slessor (vas.), Hannu Jalkanen, Mika Walkamo, Tim Lobb ja Naki Evrandir.
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Mika Walkamo ja Pekka Vihma.

Mika Walkamo ja Pekka 
Vihma vuokrasivat Hä-
meenlinnan kaupungin 
omistukseen ajautuneen 
Vanajanlinnan vuonna 
1998. Heti alussa heille 
tuli selväksi, että ilman ke-
säaktiviteetteja Vanajan-
linnan toiminta olisi tap-
piollista. ”Matkailumes-
suilla kuulimme, että gol-
fmatkailu jättää 10 kertaa 
muuta turismia enemmän 
rahaa. Meille tuli selväksi, 
että halusimme korkeata-
soisen golfkentän, jossa pe-
lataan paljon isoja kisoja. 
Emme halunneet miten-
kään kilpailla seutukunnan 

muiden kenttien kanssa, 
vaan asiakkaamme tuli-
sivat paljon laajemmalta 
alueelta. ”

”Halusimme rakentaa 
Linna Golfin kansainväli-
selle huipputasolle, mutta 
samalla sen tuli istua sau-
mattomasti historialliseen 
ympäristöönsä.” Hank-
keeseen kävi tutustumassa 
useita kansainvälisiä suun-
nittelijoita. Vuonna 2001 
päätettiin tehdä kenttä yh-
teistyössä European Golf 
Design (EGD) -toimiston 
Jeremy Slessorin kanssa. 
Hänen kädenjälkensä voi 
nähdä monilla maailman 

arvostetuimmilla kentillä. 
Suunnittelijaksi tuli yksi 
maailman arvostetuim-
mista golfkenttäarkkiteh-
deistä Tim Lobb.

Kentän maarakentami-
sesta vastasi Antti Pelto-
niemi Seicon Oy:stä, apu-
naan Hannu Jalkanen. 
Molemmat olivat innok-
kaita golffareita ja jakoivat 
saman intohimon yhteisen 
tavoitteemme vuoksi. Ark-
kitehti Petri Ilmarinen 
suunnitteli ja rakensi van-
hasta huonokuntoisesta 
navetasta hienon klubira-
kennuksen.

EGD:n kautta kentän 

muotoilijaksi valikoitui 
turkkilainen Naki Ev-
randir työryhmineen. He 
ovat tehneet useita maa-
ilman huippukenttiä. ”Ky-
syimme Nakin tiimiltä, 
millaisia työaikoja he ai-
koivat noudattaa. Sanoivat 

tekevänsä töitä auringon 
noususta auringon las-
kuun. Parin päivä päästä 
he peruivat vähän puhei-
taan ja toivoivat, että ei 
ihan niin pitkään. Elet-
tiinhän Suomessa keski-
kesää.”

European Tour  
kentäksi ennen  
valmistumista

Linna Golf valittiin ar-
vokkaaseen seuraan, Eu-
ropean Tour -kentäksi jo 
ennen sen valmistumista. 
”Tavoitteitamme oli kyllä 
aiemmin vähätelty, mutta 
mehän onnistuimme kui-
tenkin.”

Linna Golf Oy perustet-
tiin vuonna 2002. Linna 
Golfin kenttä avattiin täy-
simittaisena 1. elokuuta 
2005, joten tänä vuonna 
juhlitaan 20 vuotta täyt-
tävää Linna Golfia.

Tulevaisuudessa kentän 
vahvuuksia ovat sen 
alueelle alun perinkin 
suunniteltu asuinraken-
taminen, joka toteutunee 
nyt kun Linna Golf Oy on 
lunastanut kentän maa-
pohjan kaupungilta. Ta-
voitteina ovat Walkamon 
ja Vihman mukaan myös 
isot merkittävät golfkil-
pailut sekä kansainvälisen 
matkailun kehittäminen. 
Resortin alueelle suun-
nitellaan myös tennis-
kenttiä.

Bunkkerit erikoistarjouksessa
Petri Peltoniemi oli Linna 
Golfin Oy toimitusjohta-
jana vuosina 2004–2010. 
Hän muistelee kentän 
avauspäivää: ” Tim Lobb 
oli tietenkin paikalla, kun 
osakkaat pääsivät ensim-
mäistä kertaa pelaamaan 
hienossa säässä tip-top-
kuntoista kenttää. Kentän 
suunnittelu sai ansaitusti 
vuolaita kiitoksia ja ke-
huja. Viime vuonna me-
nehtynyt karismaattinen 
osakkaamme Pentti Ka-
tainen (urheilun monitoi-
mimies ja aikanaan pesä-
pallon lyöjäkuningas) tuli 
Timiä kiittämään ja kehu-
maan kentän suunnitte-
lusta ja muotoiluista. Alku-
kehujen jälkeen hän sitten 
läimäytti lapion kokoisella 
kämmenellään Timiä sel-
kään ja totesi: ”niin hienon 
kentän kuin oletkin suun-
nitellut, niin oliko kenttä-
suunnitelmaa tehdessäsi 
bunkkerit erikoistarjouk-
sessa!” Pena taisi avaus-
kierroksella käydä tutustu-
massa useampiin niistä.”

Laskettelua kentällä
Petri ”Pete” Keskitalo seu- 
rasi kaimaansa ja hoiti toi-
mitusjohtajan tehtäviä 
vuoteen 2017 asti. Hän 
muistelee lämmöllä hen-
kilökunnan hienoa pal-
veluasennetta, joka syntyi 
yhteishengestä ja tiimi-

työstä. Toimitusjohtajakin 
joutui altistumaan erilai-
siin haasteisiin.  Esimerk-
kinä yhdessä tekemisestä 
hän kertoo, kuinka hänet 
haastettiin pelaamaan toi-
miston mestaruudesta. 
Se oli yhdeksän reiän kil-
pailu vasurilta. Säännöt 
olivat hyvin tiukat ja har-
joittelu rajoitettua. Herrat 
tulivat tasoissa ysin lähes-
tymiseen. Peten chippi 
meni vesiesteeseen ja asi-
akkuuspäällikkö Karri 
Koivu voitti kisan lyön-
nillä.

Petelle työn erityinen 
suola oli isot kisat. ”Linna 
Golf valmistautui erit-
täin merkittävään Senior 
Tourin kilpailuun. Huh-
tikuun lopulla englanti-
lainen ryhmä saapui tar-
kastamaan kenttää. Edel-
lisenä päivänä oli kova 
lumisade ja kenttä aivan 
kokonaan lumen peitossa. 
Britit yrittivät arvioida 
kenttää kiertämällä sitä 
golfautoilla, jotka eivät 
päässeet mihinkään, vaan 
laskettelivat sinne tänne. 
Takana oli myös haastava 
talvi lumihomeineen. Oli 
huikea taidonnäyte kent-
tähenkilökunnalta saada 
kenttä huippukuntoon ki-
soihin mennessä.”

Kapteenit
Juhani Karjalainen ”JiiKoo” 

toimi Linna Golf Ry:n en-
simmäisenä kapteenina 
kaksi vuotta. Hänen mu-
kaansa virka oli alkuai-
koina enemmän nimel-
linen. Toiminnasta ei oi-
kein tainnut olla vielä mi-
tään odotuksia puolin tai 
toisin.

Toteuta ihan itse
Antti ”Andy” Luukkanen 
seurasi kentän auettua 
muiden kenttien jäsentoi-
mintoja, jotka olivat lä-
hinnä peruskisoja. Andylla 
oli paljon ideoita, joita hän 
ehdotteli Anssi Kankko-
selle ja Petri Peltoniemelle. 
Vuonna 2008 tuli kutsu toi-
mistoon, tyyliin kun sinulla 
on paljon ideoita, niin mitä 
jos toteuttaisit ne ihan itse. 
”Ajattelin, että selvä pyy 
ja hyppäsin siihen hom-
maan. Pohdimme kovasti 
aktiivijäsenten kanssa, 
mitä voimme tarjota vasti-
neeksi pelimaksuille, jotta 
ihmiset olivat tyytyväisä. 
Sitä kautta kehittyivät mer-
kittävät osakasedut: mak-
suton opetus, rangepallot, 
kuntosali, matkat jne. 

Andy kutsuttiin uu-
delleen kapteeniksi 2014 
ennen Challenge Tourin 
kisaa ja toimi hommassa 
viisi vuotta.

Tapio ”Tapi” Huotarille 
vuodet 2011–2013 olivat 
unohtumattomia kaptee-

niaikoja. Jäsenistä koottu 
joukkue saavutti merkit-
täviä voittoja kenttien väli-
sissä kisoissa edellisen kap-
teenin, Andyn johdolla. 
Kilpapelaajien kärki ei 
ollut kovin laaja, joten uu-
tena kapteenina Tapi toivoi 
saavansa kaikki jäsenet, 
myös klubipelaajat, mu-
kaan toimintaan.

”Pienen jäsenistön 
kanssa oli mukavaa jär-
jestää kisoja ja pelata yh-
dessä. Uusien European 
Tour Destination -jäsen-
kenttien kiertämisestä tuli 
perinne, ja muistan unoh-
tumattomat reissut Nor-
jaan, Irlantiin, Portugaliin, 
Espanjaan ja Ranskaan. 
Pelaamisen lisäksi jäi aikaa 
tutustua paikalliseen kult-
tuuriin ja nauttia yhdessä-
olosta.”

Lähes vuosittain järjes-
tetyt kisat toivat Vanajan-
linnaan kansainvälisiä ju-
niori-, seniori- ja Chal-
lenge Tour -kilpagolfa-
reita ympäri Eurooppaa. 
”Muistan hyvin, kuinka 
ihmettelimme yhdessä, 
miten kisat tulisi järjestää 
ja miten saamme kaiken 
organisoitua. Lopulta on-
nistuimme erinomaisesti.

”Minä en ainakaan 
aloita golfia”
Heikki Heino sai nuorena 
ruuvimyyjänä asiakaspii-

riinsä golfklubia rakenta-
massa olleen pääurakoit-
sijan. Eräänä aamuna vas-
taava mestari soitti hänet 
työmaalle kiireesti ja 
kertoi, että ovenkarmeista 
irtoaa maalit Heikin 
myymää suojateippiä ir-
rottaessa. Ei siinä auttanut 
myyjänkään muuta kuin 
alkaa lämmittämään teip-
pejä irti kuumailmapu-
haltimella. ”Silloin mietin, 
että minä en ainakaan 
aloita golfia! Mieli kui-
tenkin muuttui reilut 10 
vuotta myöhemmin. Paras 
muistoni on, kun Anja 
Luoma tuli tervehtimään 
rangella ja toivotti minut 
uutena jäsenenä lämpi-
mästi tervetulleeksi Linna 
Golfiin.”

Heikki Heino aloitti kap-
teenin uransa 2021 ja se 
jatkuu edelleen.

Ei mitään  
perinteisiä kisoja
Anja Luoma ja Kjell Paul 
ovat osallistuneet jäseninä 
toiminnan kehittämiseen 
alusta alkaen.

Yhdessä muiden ak-
tiivijäsenten ja kaptee-
ni-Andyn kanssa Anja ja 
Kjell suunnittelivat alku-
aikoina kentän imagoon 
sopivia jäsentapahtumia. 
”Kilpailuista lähdettiin 
aina huipulta: Speedgolf, 
Ryder Cup ja Shootout. Ei 

mitään perinteisiä viikko-
kilpailuja.”

Maksuttomat range-
pallot on yksi heidän 
aloitteensa. Harjoitusalu-
eesta onkin tullut jäsenten 
mukava tapaamispaikka, 
jossa vaihdetaan kuu-
lumisia ja analysoidaan 
toisten lyöntejä.

”Linna Golf on toi-
minut ponnahduslautana 
monille golfin kansain-
välisille huipputähdille, 
kuten Nicolas Colsaerts, 
Molinarin veljekset, Jon 
Rahm, Lucas Bjerregaard 
ja paljon muita. Myös 
monet konkarit ovat pe-
lanneet Linnassa. Seni-
orien ET-kilpailun voitti 
Santiago Luna. Mukana 
oli myös mm. Ronan Raf-
ferty, Mark James ja Jarmo 
Sandelin”, muistelevat 
Anja ja Kjell.

”On ollut hienoa seu-
rata, miten huippupelaajat 
toimivat. Heidät tunnistaa 
siitä, että he ovat ensim-
mäisinä ja viimeisinä har-
joitusalueella.”

”Toivomme, että jäse-
nemme olisivat jatkos-
sakin oma-aloitteisia. 
Henkilökunta tukee kyllä 
tapahtumia mutta muista 
klubeista poiketen olisi 
hienoa, jos jäsenet ja osak-
kaat jatkossakin olisivat 
kuskin paikalla.”, toivovat 
Anja ja Kjell.

”Halusimme 
kansainväliselle 
huipputasolle”
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Meiltä saat kaikki taloushallinnon
palvelut saman katon alta. Asiantuntijoidemme 

kanssa liiketoiminnan ennakoitavuus
lisääntyy, ja yrityksesi tulevaisuuden

suunnittelu on helpompaa.
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Ravintola Carl Wilhelm 
 – Historian havinaa ja modernia  
gastronomiaa Vanajanlinnassa

 Ravintola on nimetty Van-
ajanlinnan perustajan, 
Carl Wilhelm Rosenlewin 
(1873–1942), mukaan, 
joka rakennutti linnan alun 
perin metsästyskartanok-
seen 1920-luvulla. Val-
mistuttuaan vuonna 1924 
Vanajanlinna toimikin Ro-
senlewin ja hänen vierai-
densa, kuten marsalkka 
Mannerheimin ja presi-
dentti Svinhufvudin, met-
sästys- ja juhlapaikkana. 
Tämä perintö näkyy ra-
vintolan ilmapiirissä, jossa 
mennyt aika ja nykyhetki 
sulautuvat saumattomasti 
yhteen. Nykyään Vanajan-
linna toimii hotellina, ra-
vintolana, kokous- ja juh-
lapaikkana sekä golfkes-
kuksena, säilyttäen alkupe-
räisen loistonsa ja tarjoten 
vierailleen ainutlaatuisia 
elämyksiä.

Carl Wilhelm on 
enemmän kuin pelkkä ra-
vintola; se on elämys, joka 
kunnioittaa historiallista 
loistoa ja nykyajan ruoka-

kulttuuria. Ravintolasalin 
sisustus yhdistää men-
neen ajan eleganssin ja 
modernin tyylikkyyden, 
luoden lämpimän ja kut-
suvan ilmapiirin. Tummat 
seinäpaneelit, uudet kalus-
teet ja modernit pöytäva-
laisimet luovat harmonisen 
kokonaisuuden, jossa jo-
kainen yksityiskohta on 
tarkkaan harkittu. Ravin-
tolaan mahtuu lähes 50 asi-
akasta, ja lisäksi käytössä 

on pohjakerroksessa sijait-
seva Viinitupa, joka so-
veltuu erinomaisesti ryh-
mille.

Ravintola Carl Wil-
helmin keittiö yhdistää 
suomalaiset raaka-aineet 
hienovaraisiin kansainvä-
lisiin vaikutteisiin, luoden 
annoksia, joissa perinteet 
ja moderni gastronomia 
kohtaavat. Ruokalista 
vaihtuu sesonkien mu-

kaan 3–4 kertaa vuodessa, 
tarjoten aina ajankoh-
taisia ja tuoreita makuelä-
myksiä. Asiakkaat voivat 
valita kolmen, viiden tai 
seitsemän ruokalajin me-
nukokonaisuuksista, mutta 
listalta voi valita myös yk-
sittäisiä annoksia. Keittiön 
filosofia perustuu korkea-
laatuisiin, paikallisiin raa-
ka-aineisiin ja ekologisuu-
teen, mikä näkyy annosten 
puhtaissa mauissa.

Menujen kanssa tarjolla 
on laaja valikoima vii-
nejä, jotka edustavat pit-
kälti niin sanottua vanhaa 
maailmaa eli Ranskaa ja 
muita perinteisiä euroop-
palaisia viinimaita. Tar-
jolla on myös kellarivii-
nejä sekä drinkkilistalla 
makuja Japanista, jotka 
täydentävät ruokalistan 
makumaailmaa. Drin-
keissä hyödynnetään keit-
tiön raaka-aineita kuten 
esimerkiksi raparperia, 
tuoden paikallisia ja kau-
siluonteisia makuja myös 

ravintolan juomapuolelle.

Carl Wilhelm tarjoaa ai-
nutlaatuisen mahdolli-
suuden nauttia huippu-
tason ruoasta historialli-
sessa ympäristössä, jossa 
perinteet ja moderni keittiö 
kohtaavat harmonisesti. 
Olitpa sitten herkuttelija, 
ruoka- ja viiniharrastaja tai 

vain nautiskelija, Carl Wil-
helm tarjoaa unohtumat-
toman elämyksen.

Ravintola Carl Wilhelm, 
Vanajanlinna, Vanajan-
linnantie 476, 13330 Hä-
meenlinna

Aukioloajat sekä pöytäva-
raukset: carlwilhelm.fi

Ravintola Carl Wilhelm sijaitsee historiallisessa Vanajanlinnassa tarjoten vierailleen unohtumattomia 
makuelämyksiä ja ainutlaatuisen tunnelman.

HANS VÄLIMÄKI
& RAVINTOLA BARDOT
GOES VANAJANLINNA

pe 11.4.2025 klo 19.00

vanajanlinna.fi/illalliselamys-vanajanlinna
Illalliskortti 89 € / 158 €
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Samalla puolella.

Palveluntarjoajat: LähiTapiola Varainhoito Oy, LähiTapiola 
Vaihtoehtorahastot Oy, Seligson & Co Rahastoyhtiö Oyj ja LähiTapiola 
Keskinäinen Henkivakuutusyhtiö. Huomioithan, että kaikkeen 
sijoittamiseen liittyy aina riski sijoituksen arvonkehityksestä.

Sen huomaa, kun  
sijoittaa LähiTapiolassa
LähiTapiolassa sijoitamme asiakkaidemme varoja 
kuin omiamme: pitkäjänteisesti, vastuullisesti ja 
hötkyilemättä. Kanssamme voit sijoittaa kohteisiin, 
jotka ovat yleensä vain suursijoittajien saatavilla.  

Sijoita kanssamme: lahitapiola.fi/sijoittaminen

Vaikuttavasti
paikallinen
Täällä Hämeen sydämessä,  
kuljemme aina rinnakkain. 

Elämän kohokohdat syntyvät 
rohkeista päätöksistä, avatuista 
ovista sekä toteutuneista 
unelmista.

Uskalletaan siis yhdessä, kun on 
sen aika.

Meillä on jotain yhteistä. 
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Sanni Pitko: GEO-sertifikaatin viesti on, 
että toiminta on vastuullista

GEO (Golf Environment 
Organization) on kansain-
välinen golfkenttien ympä-
ristösertifikaattia ylläpitävä 
ja sertifioiva järjestö. Se 
kannustaa golfyhteisöjä to-
dentamaan, arvioimaan ja 
kehittämään toimintaansa 
sekä viestimään siitä. Suo-
messa on 15 GEO-serti-
fioitua kenttää ja lisäksi yli 
60 kenttää on kirjaa tieto-
jaan OnCourse-ohjelmaan.

Vastuullisuus kuuluu 
keskeisesti kaikkien va-
listuneiden yritysten toi-
mintaan. Vastuullisuu-
teen kuluu huolehtia yri-
tysten taloudesta, henki-
löstöstä ja ympäristöstä. 
GEO sertifiointi painottaa 
ympäristöä ja henkilös-
töstä mutta se vaikuttaa 
vahvasti myös talouteen. 
Sen voi kiteyttää: ”Tiedos-
tamme toimintamme ja te-
kemisemme tärkeimmät 
vaikutukset niin ympä-
ristöön kuin ympäröi-
vään yhteiskuntaan ja toi-
mimme kaikilla osa-alu-
eilla vastuullisesti.” Kan-
tavana ajatuksena on, että 
ihminen, ympäristö ja ta-

lous huomioidaan tasaver-
taisesti päätöksenteossa ja 
toimintasuunnitelmassa. 
Golfkentillä pelataan ym-
päristön ehdoilla ja ediste-
tään luonnon monimuo-
toisuutta. Sertifikaatti vel-
voittaa myös panostamaan 
kestävään kehitykseen ym-
päristötoimenpiteiden jat-
kuvalla parantamisella.

Golfin pelaamisen terve-
ydelliset vaikutukset tuovat 
hyvinvointia kaikille ikä-
ryhmille. Golfkentät ovat 
lisäksi merkittäviä työllis-
täjiä yhteisöissään. Golf voi 
näyttäytyä urheilulajien 
joukossa edistyksellisenä 
toimijana.

”Olimme miettineet jo pi-
dempään GEO-sertifikaatin 
hakemista ja päätimme 
lähteä mukaan, kun Eu-
ropean Tour Destinations 
-ketjun kautta tuli siihen 
kannustusta ja vaivaton 
tapa hakea sitä. Se sopii 
myös asiakasyritysten vas-
tuullisuussuunnitelmiin ja 
monet kilpailuorganisaatiot 
suosivat sitä. Taustatukea 
antoi myös se, että olimme 
jo tehneet monia vastuulli-

suusratkaisuja. ”, taustoittaa 
Esa Honkalehto.

Sanni Pisto on ympä-
ristötekniikan insinööri. 
Hän on toiminut viisi 
vuotta ympäristökonsul-
tointia tarjoavana yrittä-
jänä ja tehnyt 15 vuotta 
yhteistyötä GEOn kanssa. 
Hän on sertifioinut suu-
rimman osan Etelä- ja Län-
si-Suomen kentistä. Au-
lanko Golf Oy oli Sannin 
ensimmäinen sertifiointi-
kohde.

”Hienoa, että Suomen 
Golfliitto on ottanut tämän 
asiakseen ja korvannut 

sillä muita järjestelmiä 
sekä suosittelee GEO-ser-
tifiointia kaikille jäsenken-
tilleen. On hienoa nähdä, 
että kentät tekevät hyviä 
asioita. Kokemukseni ovat 
täysin positiivisia, asiat 
ovat hoituneet.” 

Tutustuminen
Ensimmäinen käynti pi-
dettiin Linna Golfissa 
21.2.2025. Mukana olivat 
toimitusjohtaja Esa Hon-
kalehto ja kenttämes-
tari Risto Tiedenberg. 
”Hienoa, että myös toimi-
tusjohtaja oli läsnä ja kiin-

nostunut kestävään kehi-
tykseen liittyvistä asioista. 
Kenttämestarilla oli myös 
selvästi halu kehittyä ja 
kehittää toimintaa. Kent-
tämestari on isossa roo-
lissa ja vastaa käytännön 
tekemisestä. Toimitusjoh-
taja vastaa talouspuolen 
asioista ja muu henkilö-
kunta omien työtehtä-
viensä kautta. Koko henki-
lökunnan sitoutuminen ja 
into ovat siis tärkeitä.”, to-
teaa Sanni Pisto

Ensitapaamisessa keskus-
tellaan ja käydään läpi pe-
rusasiat. Tärkeät paikat ja 
luontokohteet kierretään. 
Sitten laaditaan kehittä-
misohjelma, johon kuuluu 
toimenpidelista, jossa tar-
kastellaan kentän luonnon-
tila, kemikaalien, lannoit-
teiden ja torjunta-aineiden 
käyttö sekä vedenkulutus. 
Myös energian kulutus ja 
energiamuodot ovat mu-
kana. Rakennuksilla sekä 
laitteilla on omat kritee-
rinsä. Sosiaaliset asiat, 
kuten työntekijät ja jäsenet 
otetaan myös huomioon.

”Se on iso kokonaisuus, 
jossa kaikki vaikuttaa kaik-
keen. Esimerkiksi lannoit-
teet, energia ja vedenku-
lutus muodostavat yhden 
kokonaisuuden, jolla on 
myös merkitystä yrityksen 
talouteen.”

Kun toimenpiteet on lis-
tattu, määritellään kaikille 
osa-alueille tavoitteet. 

Mikä on  
lähtötilanne,  
onko paljon töitä 
tiedossa? 

”Kiinnostus ja halu ovat 
tärkeitä. Linna Golfissa 
on jo tehty paljon työtä 
ja päällisin puolin kaikki 
on kunnossa.  Ei tarvita 
mitään isoja investoin-
teja mutta vielä tarvitaan 
pieniä rakenteellisia muu-
toksia. Tavoitteena on 
pyrkiä kohti parasta saata-
villa olevaa tekniikkaa.”

Nyt syntyvä raportti toi-
mitetaan Englantiin tar-
kastettavaksi. Kun se on 
hyväksytty, sertifikaatti on 
käytettävissä.

Seuraava vaihe
Kun tavoitteet on asetettu, 
niin kolmen vuoden välein 
ulkopuolinen sertifioija 
varmistaa, että kirjatut 
toimet on tehty oikein. Sys-
teemin avulla asiat tulee 
hoidettua järjestelmällisesti

Mikäli näin ei toimita, 
voidaan sertifikaatti perua.  

Sanni Pisto saa raportin 
valmiiksi maaliskuun al-
kuun mennessä. Eng-
lannissa tarkastamiseen 
menee ehkä kuukausi. Kun 
pienet muutokset on tehty, 
niin sitten sertifikaatti on 
valmis. ”Sen viesti ulos 
on, että toiminta on vas-
tuullista, asiat on hoidettu 
hyvin ja paikat ovat kun-
nossa.”

Esa Honkalehto, Sanni Pisto ja Risto Tiedenberg tar-
kastelevat vesiestettä, johon on istutettu 40 karp-
pia, jotka pitävät veden kirkkaana.

Golfilla voi olla positiivinen vaikutus ympäristöön, 
maisemaan ja yhteisöön.  Ympäristöjärjestelmän 
avulla golfkenttä voi johdonmukaisesti kehittää 
toimintaansa kestävän kehityksen suuntaan.  
Ekologisen kestävyyden perusteena on, että ihmis-
ten toiminta ei kuluta luonnon monimuotoisuutta 
eikä vaaranna ekosysteemin tasapainoa.
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TEHTY
TUTKIMUSMATKAILUUN.
UUSI BMW X3 xDRIVE30e -LATAUSHYBRIDI.

#joyelectrified by

Nyt meillä koeajettavissa, tervetuloa!

BMW X3 xDrive30e alk. 72 750€ sis. toimituskulut. EU-yhd. kulutus 1-1,1 l/100 km, CO2-päästöt 22-26 g/km. Toimintasäde sähköllä jopa 90 km. Kulutukset ja päästöt 
määritelty WLTP -testimenetelmän mukaisesti. Auton kulutukseen ja toimintamatkaan vaikuttavat muun muassa kuljettajan ajotapa, ajonopeus, lämpötila, keli- ja ajo -
olosuhteet sekä auton kuormaus. Kuvan auto erikoisvarustein.

Uusi BMW X3 xDrive 30e on näyttävä ja tilava SUV-lataushybridi, joka tekee kaikista matkoista nautinnon 
kehittyneen sähkömoottorin, tehokkaan polttomoottorin ja xDrive-nelivedon yhdistelmällä.

Uudistunut ulkomuotoilu luo massiivisen vaikutelman, ja pimeällä ilme on vieläkin näyttävämpi uusien 
valaistusyksityiskohtien ansiosta. Sisätiloissa on reilusti tilaa kaikille ja panoraamakatto korostaa avaruuden 
tuntua. Mukana on runsaasti viimeisintä teknologiaa, BMW Curved Display -näytöstä ja avaimettomasta 
pääsystä aina säädettävään tunnelmavalaistukseen.

Kuljettajan käytössä on tilanteesta riippuen joko sähkömoottori, jonka toimintamatka on jopa 90 km, tai 
nollasta sataan 6,2 sekunnissa kiihtyvä tehokas polttomoottori. BMW X3:n kyydissä jokaisen matkan toivoisi 
jatkuvan vielä hiukan pidempään.

autokeskus.fi/bmwBMW-myynti ja -huolto myös:
Tampere ja Raisio

AUTOKESKUS HÄMEENLINNA
Uhrikivenkatu 11

Automyynti ma-pe 10-18, la 10-15
BMW-myynti 020 506 5181

Huolto ma-pe 7.30-17
Varaa huolto 24/7: autokeskus.fi/bmwhuolto

Puhelun hinta määräytyy soittajan
operaattorin hinnoittelun mukaan.


